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Wie is Wouter 
Hoge?
In het dagelijks leven ben ik directeur van een 

zorginstelling en bemoei ik me met vermindering 

van bureaucratie en het vergroten van 

werkplezier voor zorgmedewerkers. Voor de 

resultaten daarvan was ik in 2022 genomineerd 

als ‘zorgverslimmer’ van het jaar.

Wat wil jij in de Renkumse gemeenteraad 

bereiken?

Dat Renkum groen en sociaal blijft. Ik zou graag 

willen dat de gemeente een goede service 

levert voor de inwoners voor acceptabele 

kosten. Ik vind het belangrijk dat de partijen in de 

gemeenteraad goed met elkaar blijven omgaan, 

en span me daar graag voor in. We moeten het 

samen met elkaar voor onze inwoners doen. 

Ik wil me inspannen om de gemeente Renkum 

zelfstandig en de zorgkosten beheersbaar te 

houden.

Blijft Renkum zelfstandig?
Wel als het aan Wouter Hoge ligt.

Hij legt het uit op pagina 1

Valerie van Aalst uit 
Wolfheze doet het gewoon: 
plastic afval opruimen
Hoe ze daar ook nog een prijs mee won, lees je 

op pagina 5

Hoe een droom van Het 
Groene Spoor wordt 
omgezet in een plan
Lees op pagina 8  wat de initiatiefnemers in 

Oosterbeek gaan doen om dit waar te maken

Parenco is letterlijk een 
hoofdpijndossier
Met innovatie en daadkracht moet overlast 

worden verminderd, zie pagina 6

Marktlieden bepalen zelf 
hoe ze verder gaan
Een beetje steun helpt wel, kun je lezen op 

pagina 10

Hoe via Burgerinitiatief 
Hevea Initiatief duurzaam 
energie kan worden 
opgewekt om honderden 
huizen te voorzien
Lees hoe de initiatiefnemers dit hebben 

aangepakt op pagina 11

Waarom dragen de VVD-ers 
bouwhelmen? 
Niet sexy, maar geeft wel aan waar de VVD voor 

wil staan: bouwen-bouwen-bouwen. Bekijk deze 

unieke foto op pagina 3

Bouwen voor jonge 
gezinnen
Lees op pagina 7  wat Makelaar Nick Dumas uit 

Renkum hiervan vindt

Snackbar Het Pleintje in 
Renkum heeft ondervonden 
wat onveiligheid betekent
Aanpakken en doorzetten, is het devies. 

Een trotse eigenaar op pagina 6

Waarom degelijke 
gemeentelijke financiën en 
lagere zorgkosten bij elkaar 
horen
 Het kan wel!, volgens Wouter Hoge op pagina 9

Gouden kans voor de 
voetbalverenigingen van 
Heelsum en Renkum
En daar wordt de inwoner van Renkum beter van. 

Een mooi verhaal op pagina 11

De gemeente Renkum kent 
heel veel verenigingen en 
organisaties
Heel veel vrijwilligers, bestuurders en doeners, 

pagina 12

Jongeren kiezen voor 
Renkum
Nu maar ook voor hun toekomst. 3 jongeren aan 

het woord op pagina 4
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Renkum staat voor een heel 

belangrijk moment bij keuzes voor 

haar toekomst. Volgens een recent 

rapport van adviesbureau Berenschot 

heeft onze gemeente namelijk 

geen toekomst als er niet snel 

wordt doorgepakt op financieel en 

organisatorisch gebied. Anders ligt 

een herindeling met Arnhem voor de 

hand . De VVD is tegen een dergelijke 

herindeling en wil deze graag 

voorkomen met een krachtig ingrijpen. 

Dit ingrijpen kan alleen maar met uw 

hulp, met uw stem.

Grote problemen in Renkum 

We hebben met onze mooie natuur 

een aantrekkelijke plek om te wonen. 

En daar zijn we trots op! We hebben 

echter gemiddeld twee keer zoveel 

ouderen die een beroep doen op onze 

zorg, en ook twintig procent meer jeugd 

dan gemiddeld in zorgtrajecten die de 

gemeente veel geld kosten. Daarnaast 

krimpt de bevolking van onze gemeente 

als één van de weinige gemeenten in 

de provincie. Geen wonder dat onze 

winkelcentra het zo moeilijk hebben! 

De belastingen voor onze inwoners zijn 

nu al 35% hoger dan gemiddeld en 

de maximum belastinggrens komt in 

zicht. Daarom ligt herindeling van onze 

mooie gemeente bij Arnhem dan het 

meest voor de hand .  De afgelopen 

jaren is er al veel gedaan, ook door de 

VVD, om de financiën op orde te krijgen. 

Daardoor is nu al drie jaar op rij een 

jaarlijks financieel tekort omgebouwd 

naar een jaarlijks overschot. De tijdbom 

van onze bevolkingsopbouw tikt echter 

verder: jonge gezinnen trekken weg.  

De sterkste schouders moeten de 

zwaarste lasten dragen, dat weten wij 

allemaal. Maar wat als er te weinig sterke 

schouders overblijven? 

Oplossingen

Wat de Renkumse VVD betreft moeten 

er snel veel meer woningen gebouwd 

worden zodat onze eigen jeugd niet hoeft 

te vertrekken omdat er geen woningen 

voor hen zijn. We moeten meer investeren 

in de groei van onze lokale (recreatie/

horeca) economie en winkelcentra om 

een goede leefomgeving te behouden. 

Ook moeten de zorgkosten meer in de 

hand gehouden worden, alleen zorg 

beschikbaar houden voor de mensen die 

het echt nodig hebben. Als laatste moet 

ons gemeenteapparaat echt kleiner en 

flexibeler door samenwerking met andere 

gemeenten zodat we minder kosten 

hebben en minder kwetsbaar worden 

indien medewerkers vertrekken.

Het uur van de waarheid

In woorden is iedereen in de gemeenteraad 

voor meer bouwen. Maar zodra er een 

plek wordt aangewezen voor bouw en 

omwonenden (begrijpelijk) weerstand 

geven, kiezen andere partijen snel voor 

de omwonenden.  Andere partijen 

willen het aantal gemeenteambtenaren 

wel verkleinen, maar tegelijkertijd niet 

minder opdrachten geven aan diezelfde 

ambtenaren. En dan ligt het ingrijpen in 

de zorg weer heel gevoelig bij de linkse 

partijen in de gemeenteraad waarvan we 

er in Renkum heel veel hebben. Ook de 

lokale partijen stellen zich hier meestal 

links op.  We kunnen wat de VVD betreft 

niet langer soebatten: veel meer bouwen 

(niet in de natuur!), onze economie 

versterken en steviger ingrijpen in de 

kosten van de zorg met handhaving van 

een goed voorzieningen niveau. Alleen 

dit zorgt ervoor dat onze gemeente ook 

op termijn die sociale, goed bereikbare 

en groene gemeente kan blijven. In onze 

gemeenteraad krijgen we die grote 

stappen alleen voor elkaar met uw steun. 

Zonder actie wordt het herindeling bij 

Arnhem. Uw stem voor de Renkumse VVD 

is dus nog nooit zo belangrijk geweest.

Zonder sterke Renkumse VVD bestaat Renkum straks niet meer?!

WOUTER HOGE
LIJSTTREKKER RENKUMSE VVD 

"Het aantal 
huishoudens in 
Renkum krimpt 
met 2,4 %"
(bron CBS 2021)

Wie is Marte Smits-Jansen?
Ik heb lang bij de gemeente Renkum gewerkt als jurist en 

raadsadviseur. Tegenwoordig ben ik raadsgriffier in een 

buurgemeente. Het leuke van de gemeentepolitiek vind ik dat je 

uitgedaagd wordt om met een open blik naar veel verschillende 

onderwerpen te kijken. Ook naar zaken waar je in je eigen 

privéleven niet direct mee te maken hebt. 

Waarom sta je voor Renkum?

Ik vind Renkum een prachtige gemeente en elke kern heeft daarin 

z’n eigen charme. Er is een mooie balans tussen groen, wonen, 

werken, sporten, winkelen en andere voorzieningen. Ik zal er met 

plezier een bijdrage aan leveren om dit te behouden! 

Verkiezingskrant De Doener is tot stand 

gekomen met medewerking van inwoners 

van de gemeente Renkum die volgens de 

VVD als echte ‘doeners’ kunnen worden 

gekwalificeerd. Daarmee zijn het geen 

VVD-leden of VVD-stemmers, maar in 

onze optiek wel inwoners waarin de VVD-

kiezers zich kunnen herkennen. Inwoners 

die een uitdaging aangaan, mensen die 

een probleem te lijf gaan. Niet met klagen, 

niet naar anderen kijken, maar zelf met een 

oplossing komen. De VVD is een partij van 

en voor optimistische mensen. Renkum 

is goed, maar wordt nog beter. Daar zijn 

de ‘doeners’ al mee bezig en gaat de VVD 

verder mee aan de slag in een nieuwe 

raadsperiode, met steun van de kiezers 

in een zo sterk mogelijke fractie in de 

gemeenteraad. Met uw steun!

Iedereen zal het beamen: Renkum is 

een prachtige gemeente, met mooie 

dorpen in een aantrekkelijke natuur. 

Renkum is goed, maar Renkum kan nog 

beter worden. Toerisme en recreatie zijn 

daarbij van essentieel belang.

Recreatie en toerisme zijn belangrijk 

voor onze lokale economie. Lokale 

ondernemers werken iedere dag hard 

aan een levendige en aantrekkelijke 

winkelstraat. Een dorp komt pas echt 

tot leven als het binnen het dorp bruist. 

Met een veilig en aantrekkelijk centrum 

trekken we bezoekers aan van buiten 

en zorgen we voor prettige dorpen, die 

klaar zijn voor de toekomst. Door de 

corona crisis hebben onze ondernemers 

het zwaar gehad. Ze hebben geknokt, 

en zullen nog jaren hard moeten 

knokken om het hoofd boven water te 

houden. De gemeente kan hen daarbij 

helpen. De gemeente kan recreatie en 

toerisme stimuleren met promotie van 

onze mooie omgeving, en met een lage 

toeristenbelasting die ook daadwerkelijk 

bestemd wordt voor toerisme om de 

kwaliteit daarvan te verbeteren. Investeren 

in recreatie en toerisme is een investering 

in het herstel van onze horeca en winkels, 

en daarmee een investering die zichzelf 

terugverdient. Renkum wordt er beter van!

Renkum wordt beter door investeren 
in recreatie en toerisme
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VVD-ers op een bouwplaats. Met een 

bouwhelm op. Wat wil de VVD daarmee 

zeggen?

Toen in 2021 werd begonnen met het 

schrijven van het verkiezingsprogramma 

was de onderliggende boodschap: 

“Bouwen-bouwen-bouwen”. De VVD 

wil aan de slag, de VVD wil bouwen. Bij 

bouwen denk je dan eerst aan woningen, 

maar er moet ook gebouwd worden aan 

betaalbare zorg, aan versterking van de 

lokale economie, aan ruimte voor recreatie 

met respect voor de natuur. Er moet aan 

een realistische energietransitie worden 

gebouwd. En onder dit alles moet een 

gedegen financieel fundament worden 

gelegd. Hoe de VVD dat wil, is te lezen 

in het verkiezingsprogramma “Bouwen 

aan een Sterk Renkum”, te vinden op 

de internetsite van de Renkumse VVD: 

renkum.vvd.nl 

De kandidaten van de VVD willen aan de 

slag, aan de slag voor Renkum. Als we 

niet snel met een noodplan bouwen voor 

onze kinderen en kleinkinderen dan wacht 

herindeling bij Arnhem.

Lees verder in deze krant wie de 

kandidaten van de VVD zijn, ze stellen zich 

graag aan u voor.

De foto is onder COVID 19 maatregelen 

gemaakt. Alle kandidaten zijn individueel 

gefotografeerd.

De Bouwers van de VVD

"Renkum heeft de 
grootste vergrijzingsdruk 
van de hele provincie 
Gelderland."
(bron CBS 2021)

"Willen we voorzieningen behouden, 
dan zijn meer jonge gezinnen nodig. 
Daarvoor moet nu een soort van 
noodplan in werking worden gesteld. 
Er is geen tijd meer. Anders worden we 
Arnhem-West."
Wouter Hoge, lijsttrekker Renkumse VVD
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Oscar Hollink (VVD-raadslid, en 

nr. 3 van de lijst) heeft drie vragen 

gesteld aan drie jonge inwoners 

van de Gemeente Renkum over 

hoe zij tegen hun leefomgeving en 

de toekomst aankijken. 

Don (19) komt uit Wolfheze, Rein (18) 

woont in Oosterbeek en Storm (17) in 

Renkum. Ze zijn alle drie student en 

hebben nagedacht over Renkum.

Wat vinden jullie van opgroeien 

in van de dorpen de Gemeente 

Renkum?

Storm: “Het fijnste aan het opgroeien 

in de gemeente Renkum vind ik dat 

er veel scholen, zowel middelbare 

als basisscholen, zijn. Ook de 

aanwezigheid van de sportclubs in 

Oosterbeek en Heelsum is prettig. 

Wat ook fijn is aan de gemeente 

Renkum is dat alle voorzieningen 

redelijk dicht bij elkaar zitten”. Don 

vult Storm aan en noemt de mooie 

omgeving en de veiligheid. “Gelukkig 

is hier weinig criminaliteit en kun je 

’s avonds prima naar huis fietsen”. 

Rein is het met zijn vrienden eens. 

“In Oosterbeek kennen we elkaar, er 

is veel groen en veel ruimte. Je kunt 

hier mountainbiken en afgelopen 

winter hebben we zelfs geschaatst 

in de uiterwaarden. Hoe gaaf is dat? 

Schitterend!”

Wat kan er beter in onze 

omgeving?

Het wordt volgens Rein de jongeren 

best lastig gemaakt, om buitenshuis 

te sporten of wat samen te doen. 

“Kijk naar het voetbalveldje bij de 

Bernulphus; super goed aangelegd, 

mooie goals, fijn kunstgras en geen 

straat in de buurt. Er komen een paar 

klachten over lawaai uit de buurt en 

meteen wordt het zonder overleg 

veranderd. Er kwamen kleine goals 

en je kunt er eigenlijk niet meer 

voetballen. Bij de basisscholen in 

Oosterbeek-Laag staan prikstruiken 

om het voetbalveld, gevolg: bal lek. 

Is dit onhandig of weghouden van 

jeugd?”

Met betrekking tot sport hebben de 

voetballers Storm en Rein nog wel 

een paar tips voor de Gemeente: 

“Zorg dat de voetbalvelden van 

OVC’85 vaker open zijn buiten de 

trainingen en wedstrijden om en 

laat de 3 Heelsumse voetbalclubs 

alsjeblieft fuseren”. Storm legt 

uit: ”Dan heb je één goede club, 

veel voorzieningen en veel betere 

prestaties”. 

De jongemannen zijn het roerend 

eens over de ‘slechte’ situatie bij 

het Grindgat. “Het is een prachtige 

plek om een mooie zomerdag 

door te brengen. De Gemeente 

zou het hier goed moeten regelen 

door parkeerplaatsen voor fietsen 

en scooters en afvalbakken 

neerzetten”. Zelfs als de strandjes na 

zonsondergang dicht zouden gaan, 

vinden de drie jongens dat geen 

probleem.

“In Corona tijd werden de stranden 

leeg geveegd door de Boa’s, waar 

gaan de jongeren dan heen? 

Natuurlijk was er afval, maar er waren 

daar ook veel jongeren samen in een 

goede sfeer”. 

Zou je later terug willen komen om 

hier te wonen?

De drie jonge inwoners zijn het 

roerend eens: Ja! 

Storm licht zijn antwoord toe: “Later 

na mijn studie wil ik heel graag 

terugkomen naar Oosterbeek 

Renkum of Doorwerth, omdat ik hier 

zelf een goede jeugd heb gehad en 

geniet van de rust die hier te vinden 

is”. Ook de ligging dicht bij de stad, 

vindt Don een enorm pluspunt. Wel 

maken deze twee jongemannen zich 

zorgen over de huizenprijzen.

Dat laatste wordt bevestigd 

door Rein: “Ik zou enorm graag 

terugkeren. Op het moment dat ik 

kinderen krijg lijkt me dit top! Het is 

een goeie omgeving voor kinderen 

om op te groeien en ik ken de 

mensen hier. Mijn familie woont hier 

en ik ben hier geboren en getogen. 

Alleen moet ik wel een flinke 

boterham gaan verdienen wil ik dit 

kunnen gaan betalen….”

3 x 3 : Jongeren in Renkum

"Straks is nog maar 
een heel klein 
gedeelte van de 
inwoners in Renkum 
tussen de 20 en 64 
jaar" 
(bron CBS)

INTERVIEW

Wie is 
Oscar Hollink?
Ik ben vrijwel mijn hele leven woonachtig in de 

Gemeente Renkum. Ik werk bij een veilinghuis 

en ik ben voorzitter en (mede-) oprichter de 

jachthaven bij Heveadorp. 

Wat wil je in de gemeenteraad bereiken? 

Ik ‘sta’ voor eerlijk en open bestuur met 

realisme t.o.v. onze inwoners en ondernemers. 

We zullen iets aan de zorguitgaven moeten 

doen, zodat er ruimte overblijft voor keuzes. 

We zijn nu alleen maar ‘gaten aan het 

vullen’. Duurzaam toerisme draagt bij aan 

een gezonde lokale economie en houdt 

daarmee de voorzieningen in stand. Als we 

realistisch omgaan met onze ruimte zijn er 

mogelijkheden voor zowel toerisme, bouwen 

maar ook plekken om de natuur meer rust te 

geven.

"20 % van de 
Renkumse 
toeristenbelasting 
wordt uitgegeven aan 
toerisme doeleinden". 
Oscar Hollink, raadslid VVD
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Bij hun wandelingen in de omgeving 

halen ze meteen afval uit de natuur. 

Het plastic afval dat zij daarbij 

verzamelen wordt via een “shredder” 

vermalen tot recyclebaar plastic 

waarmee bijvoorbeeld duurzaam 

straatmeubilair gemaakt kan worden. 

Hun eigen activiteiten zijn inmiddels 

opgeschaald naar verschillende 

scholen die kunnen meedoen met 

het inzamelen en bewoners van Pro 

Persona in Wolfheze helpen ook mee 

in het proces. Willebrand: “Die zakken 

met plastic verdwijnen anders in de 

verbrandingsoven, dan kun je er toch 

beter dingen van maken?”. Inwoners 

die meedoen kunnen punten verdienen 

waarmee ze iets kunnen uitkiezen in de 

webshop van Willebrand 

(�.houtenkado.com.)  Valerie heeft 

met dit initiatief de wedstrijd “een kern 

waar pit in zit” gewonnen en is nu 

genomineerd zelfs voor de Gouden Pit.

Oscar Hollink, VVD raadslid: 

“De gemeente moet zorgen voor een 

goede inzameling en verwerking van 

afval. Ook al het klein afval hoort daar 

eigenlijk bij. Helaas vallen scholen 

onder de categorie  “bedrijven en 

organisaties”, en daarom mogen 

deze geen gebruik maken van de 

gemeentelijke (non profit) afval-

inzameling zoals deze door de ACV 

wordt gedaan. Dat klinkt allemaal 

nogal bureaucratisch, maar het is 

niet anders. Daarom is het zo mooi 

dat er ondernemende mensen met 

goede ideeën komen die een goede 

aanvulling zijn. In dat ondernemerschap 

zit de kracht van onze inwoners die we 

veel meer zouden kunnen benutten. Als 

minimum moeten wij vanuit de politiek 

zorgen dat er zo min mogelijk regels in 

de weg zitten voor dit soort initiatieven.” 

Ook meehelpen met Laura en Valerie? 

Kijk op �.plasticvalley.nl.

Plastic recyclen

Werken moet 
lonen!

"Een Renkums
gezin met een
bijstandsuitkering
ontvangt 2.610
euro netto
per maand
aan bijstand
en toeslagen.
Als iemand uit
het gezin gaat
werken voor een
minimumloon,
verdient het gezin
maar 82 euro
meer per maand"
(bron NIBUD 2022)

Wie is Frans Kappen?
Door mijn werk als officier bij de Koninklijke Luchtmacht ben ik in 

Wolfheze beland. Defensie bracht me uitdagende en leuke functies 

en ik heb veel van de wereld gezien, maar ik heb evenveel plezier 

en energie gehaald uit zeer uiteenlopend vrijwilligerswerk binnen 

scouting, kerk, en omgeving. 

Waarom sta jij voor Renkum?

Renkum is een prachtige gemeente met krachtige lokale 

gemeenschappen. Het is de kunst alle inwoners betrokken te 

houden en inbreng te laten hebben bij beslissingen die invloed 

hebben op leefbaarheid in onze dorpen. Inwoners verwachten dat 

zij kunnen aankloppen voor ondersteuning in de breedste zin. Ik wil 

graag mijn energie inzetten voor een toekomst waarin de gemeente 

Renkum betrouwbaar, solide, maar ook betrokken is en blijft. 

Laura Willebrand en haar dochter Valerie (8) uit 

Wolfheze maken zich niet alleen zorgen over het 

milieu, maar ze doen er ook iets aan. En zetten daarbij 

de kracht van de “community” in, in hun project 

“Plastic Valley”.

Dat moet anders!
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In 2013 startten Wing en zijn vrouw samen hun 

cafetaria “het Pleintje” aan de Europalaan in Renkum. 

Een plofkraak door criminelen, hangjongerenoverlast 

en corona maakten het uitdagende jaren voor het stel. 

Hun ondernemingslust, klantgerichtheid en lekkere 

producten maakten hun zaak een succes met een 

goede reputatie in het dorp, ondanks de tegenslagen.

Plofkraak

Wing: “Oudjaar 2018 was er een enorme explosie. 

Internationale criminelen bliezen de geldautomaat op die 

aan de zaak gekoppeld was. Het was een grote ravage. 

Onze zaak moest enkele weken dicht, maar vooral waren 

we erg geschrokken en vonden we het heel naar ook 

voor de mensen die boven ons woonden. Gelukkig 

bleek er uiteindelijk geen instortingsgevaar. Dit had nog 

veel fouter kunnen aflopen. We hebben enorm ons best 

gedaan om onze zaak weer draaiende te krijgen.”

Hangjongeren

“De meeste jongeren zijn klanten waar we heel blij mee 

zijn, maar enkelingen doen echt vervelend. Ze maken 

zaken stuk, gooien troep op de grond en vallen klanten 

van ons lastig. Sommigen hebben echt een grote mond 

en gaan pas weg als we de politie bellen.”

Gratis parkeren

“Het centrum van Renkum staat onder druk, het is echt 

belangrijk dat gasten hier gemakkelijk kunnen komen. 

Het invoeren van betaald parkeren had voor sommige 

winkeliers misschien de doodsteek gegeven. Wij zijn dan 

ook heel blij dat parkeren in Renkum gewoon gratis blijft.”

Aanpak

Wouter Hoge: “Meer camerabeveiliging op plekken 

met veel overlast kan preventief werken op criminelen 

en asocialen. Daarnaast helpt het de politie bij de 

vervolging. Het is echt belangrijk dat politie snel reageert 

op verzoeken van winkeliers als zij hulp nodig hebben. 

Overlastgevers moeten streng worden gestraft. We willen 

dat de burgemeester de wet Bibop blijft toepassen om 

criminele ondernemers uit onze dorpen te weren zodat 

onze eerlijke winkeliers geen oneerlijke concurrentie 

krijgen en vervelend volk wegblijft uit onze dorpen. We 

zijn als laatste blij dat we samen met andere partijen 

hebben kunnen voorkomen dat er in de dorpen betaald 

parkeren komt. Op die manier geven we ondernemers 

zoals van het Pleintje de ruimte om te ondernemen.”

Lekker eten bestellen met goede service van het Pleintje? 

Bel 0317 843 194!

Een veilig en gunstig 
winkelklimaat

VVD Renkum: minder overlast Parenco
Praat je over Renkum, dan praat je over papier. Al in 

de 19e eeuw streken hier papierfabrieken langs de 

beekdalen neer en zij brachten werkgelegenheid en 

groei met zich mee. Vandaag gaat de discussie vooral 

over de grenzen aan die groei, overlast en mogelijke 

gezondheidsrisico’s. Om die reden heeft de VVD 

Renkum veelvuldig met de directie van Parenco én 

met de provincie aan tafel gezeten en samen met 

GroenLinks voorgesteld om bij nieuwe vergunningen 

niet te toetsen op basis van wat mogelijk is, maar 

op basis van de (geringere) huidige uitstoot. Vanuit 

een sterkte betrokkenheid met de inwoners zoeken 

wij als Renkumse VVD naar mogelijkheden om de 

overlast van de fabriek voor de inwoners in te perken. 

De Provincie is hierbij als vergunningverlener een 

belangrijke partij en dan kan het dus helpen als je een 

landelijke partij bent. 

Minder overlast

Parenco levert al decennialang een belangrijke bijdrage 

aan de werkgelegenheid en wil dat ook in de toekomst 

blijven doen. De vraag naar karton is door de online 

verkopen enorm gestegen en Parenco heeft daarom in 

de productie een innovatieve omschakeling gemaakt van 

krantenpapier naar verpakkingskarton. 

Op andere productielocaties heeft eigenaar Smurfit 

Kappa laten zien dat het mogelijk is om dit soort 

innovaties gepaard te laten gaan met minder overlast. Als 

lokale VVD zijn wij van mening dat dit nu ook in Renkum 

door Smurfit Kappa concreet zichtbaar gemaakt moet 

worden.

Geen woorden maar daden!  

Concrete maatregelen op korte termijn zijn dus nodig om 

de stankoverlast naar beneden te krijgen. Het produceren 

van meer karton en minder papier moet wat de 

Renkumse VVD betreft meteen ook een bijdrage leveren 

aan minder grondwatergebruik. 

De Renkumse VVD zal zich de komende tijd blijven 

inzetten om via haar provinciale- en landelijke kanalen 

en haar contacten met Parenco om innovaties en 

eventuele uitbreiding van de kartonproductie zo concreet 

als mogelijk is te koppelen aan 1) vermindering van de 

stankoverlast, 2) verlagen grondwatergebruik en 3) 

verminderen mogelijke gezondheidsrisico’s.

De Renkumse VVD heeft zich ook ingespannen om te 

voorkomen dat het dorp Renkum afhankelijker wordt van 

Parenco in de toekomst. Een warmtenet vanuit Parenco 

zou bijvoorbeeld bij een faillissement kunnen betekenen 

dat Renkum in de kou zit. Ook zou de gemeente dan 

verregaand afhankelijk worden van de welwillendheid 

van Parenco. Zoals het er nu naar uitziet, zal deze 

afhankelijkheid niet meer kunnen ontstaan.

"Warmtenet of 
grondboren Parenco 
= 
meer afhankelijkheid 
van Parenco. En 
wat gebeurt er 
dan als Parenco 
financiële problemen 
mocht krijgen in 
de toekomst? Dan 
zitten onze inwoners 
letterlijk in de kou. 
Daarom geen 
prestigeprojecten 
waar we als 
gemeente te klein 
voor zijn."
Oscar Hollink, raadslid VVD
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De toekomst van de gemeente Renkum en haar in-

woners ziet er goed uit als het aan de VVD Renkum 

ligt. Maar dan moet er meer en slim gebouwd wor-

den, en meer doorstroming kunnen plaatsvinden.

Steeds meer inwoners voelen zich gedwongen om 

buiten de mooie dorpen op zoek te gaan naar een 

woning, simpelweg omdat er geen of nauwelijks 

sprake is van passend aanbod. En als er een woning 

beschikbaar komt, moet er geconcurreerd worden 

met woningzoekenden van buiten de gemeente. 

Vooral starters en jonge gezinnen hebben met deze 

problematiek te maken.

Met Nick Dumas van Dumas & Stoel Makelaardij uit 

Renkum spraken we over de huidige situatie en vroe-

gen hen hoe zij kijken naar de woningmarkt.

De huizenmarkt in de gemeente zit behoorlijk op slot: in 

de prijsklasse tussen de 180.000 en 350.000 euro staan 

er gemiddeld zo’n 4 huizen te koop. Dat zorgt voor stag-

natie op de woningmarkt, en starters en jonge gezinnen 

zijn hier met name de dupe van. Want zonder doorstro-

ming en verhuisbewegingen zullen zij zich genoodzaakt 

voelen buiten de gemeentegrenzen een woning te zoe-

ken. Er is simpelweg geen mogelijkheid voor hen zich 

hier te vestigen.

“Er is vooral behoefte aan woningen voor jonge gezin-

nen en starters. Vooral naar betaalbare koopwoningen 

is een grote vraag. Denk hierbij vooral aan appartemen-

ten voor starters en eengezinswoningen met een tuin 

voor jonge gezinnen. Maar ook andere doelgroepen zijn 

op zoek naar mogelijkheden om door te stromen. Ook 

ouderen die nu vaak een groot huis hebben met veel 

onderhoud zijn geïnteresseerd in nieuwbouw apparte-

menten met de juiste faciliteiten. Denk hierbij bijvoor-

beeld aan comfort van een lift, vraagloket en aan de na-

bijheid van winkels en horeca. Ook parkeergelegenheid 

speelt een rol voor hen. Bij ouderen speelt vaak het idee 

dat na een bepaalde leeftijd er lastig een nieuwe hypo-

theek kan worden afgesloten. Maar ook op latere leef-

tijd kun je vaak gunstig en verantwoord nog verhuizen 

en een nieuwe woning aanschaffen. Die doorstroom is 

zo belangrijk en daar moet nieuwbouw een belangrijke 

rol in spelen”.

“Als m2 grond duur is kun je ook aan hoogbouw den-

ken. En dat sluit uitstekend aan op de vraag naar appar-

tementen voor verschillende doelgroepen” – aldus Nick 

Dumas, makelaar.

Wat zijn zoal de criteria voor mensen om zich ergens te 

vestigen? Op die vraag is het antwoord duidelijk: “Facili-

teiten zoals scholen, horeca, winkels en culturele moge-

lijkheden zijn vaak een belangrijk criterium om ergens te 

gaan wonen of te willen blijven wonen”.

Precies deze reden is voor de Renkumse VVD aanlei-

ding om het onderwerp als belangrijk item in de verkie-

zingscampagne aan de orde te stellen. Doordat steeds 

meer jongeren en jonge gezinnen gedwongen zijn el-

ders te gaan wonen, komt het voorzieningenniveau on-

der druk te staan. Minder kinderen en jongeren in de 

dorpen betekend dat er op termijn minder basisscho-

len noodzakelijk zijn waardoor het voor inwoners minder 

aantrekkelijk is in het dorp te blijven als die mogelijkheid 

al bestaat. Kortom: er dreigt een vicieuze cirkel te ont-

staan. Ook winkels en horeca hebben een groot belang 

bij een goede bevolkingsopbouw en een gemeenschap 

waar iedereen zich kan vestigen en in een fijn huis kan 

wonen.

Op initiatief van de VVD Renkum heeft de gemeente-

raad ingezien dat het bouwen van woningen en facilitei-

ten niet alleen maar binnen de bestaande komgrenzen 

en bebouwing zou moeten kunnen. Er zijn locaties waar 

met respect voor de omgeving en natuur, uitstekend 

kleinschalige woningbouw of andere voorzieningen 

kunnen worden gebouwd. En natuurlijk geen vinexwij-

ken of grootschalige woningbouw, maar passende wo-

ningbouw op passende locaties en met respect voor de 

omgeving. Dat is één van de sleutels om onze dorpen 

voor de toekomst leefbaar te houden. 

Een goede gemeente is een gemeente waar je met 

plezier woont, in een beter Renkum kan iedereen een 

plekje vinden om te wonen en te leven.

“Renkum is goed en wordt beter”

Met Nick Dumas van Dumas & Stoel Makelaardij uit RenkumINTERVIEW

Het aanbod moet 
worden vergroot en 
dat kan bij uitstek via 
nieuwbouw
- Nick Dumas, makelaar

Bouwen woningen is sleutel voor de toekomst van inwoners

Wie is 
Jan Streefkerk?
Ik ben inmiddels zo’n twintig jaar werkzaam 

in de commercie en marketing van de 

marktleider in Europa op het gebied van 

duurzame huishoudelijke apparatuur. Naast 

mijn werk ben ik altijd wel betrokken geweest 

bij (lokale) vrijwilligersorganisaties om 

zodoende ook een steentje bij te dragen aan 

de maatschappij.

Wat wil jij in de Renkumse gemeenteraad 

bereiken?

Een realistische aanpak van de uitdagingen 

waar we voor staan zodat onze gemeente 

ook in de toekomst een mooie en fijne 

woonplaats is voor iedereen. Voldoende 

en juiste huisvesting met focus op 

starters en jonge gezinnen, de lokale 

duurzaamheidsvraagstukken op een 

realiseerbare en verantwoorde manier 

oplossen en het in stand houden van 

faciliteiten voor jong en oud zodat onze 

dorpen naast mooi ook leefbaar en attractief 

blijven.

"Renkum gebruikt de 
toeristenbelasting voor 
meer dan 80% voor 
andere doeleinden, 
dit moet echt anders, 
toerisme is van belang 
voor de leefbaarheid 
in onze dorpen en 
het voortbestaan van 
onze winkels."
Oscar Hollink, raadslid VVD
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Inwoners uit de gemeente Renkum die een 

droom hebben: een woonproject realiseren van 

ecologische woningen, duurzaam gebouwd in een 

natuurlijke omgeving. Een Ecowijk waar plaats 

is voor alle leeftijden en inkomensklassen met 

als gemeenschappelijke overeenkomst de liefde 

voor- en de zorg om de natuur. Een droom die 

werkelijkheid lijkt te kunnen worden als het aan 

initiatiefnemer Het Groene Spoor Oosterbeek ligt; 

een groep inwoners die met een gedegen en goed 

onderbouwd plan de gemeente tegemoet treden.

In het plan van Het Groene Spoor Oosterbeek wordt 

voorzien dat er ongeveer 36 ecologische en duurzame 

woningen worden gebouwd waaronder huurwoningen 

(sociale huurwoningen, middenhuur en het hogere 

huursegment) en eventueel koopwoningen. Voor alle 

woningen geldt dat klimaat adaptie centraal staat 

door het hergebruik van regenwater, zonnepanelen 

en groene daken. De laatste vangen regenwater op 

en heeft als positief bijeffect dat het warmte in de 

woningen vasthoudt in de koudere periodes en koelte 

geeft in de warmere periode. De woningen worden zo 

ontworpen dat ze in de omgeving opgaan.

Naast een fijne plek om te wonen wordt er veel 

gedaan om de sociale cohesie tussen de inwoners 

te vergroten. Zo bevat het plan een voedselbos en 

moestuin, een gemeenschappelijke ruimte voor 

activiteiten,  een ruimte waar geklust kan worden met 

gedeelde gereedschappen en wordt er ingezet op 

gezamenlijk gebruik van bijvoorbeeld deelauto’s. 

In Oosterbeek is buitenplaats Sonnenberg sinds 1845 

in gebruik geweest voor verschillende activiteiten. 

Het is een hoogwaardig landschap maar de 

oorspronkelijke samenhang met het landgoed is 

niet meer herkenbaar. Op de plaats van de huidige 

maisakker zal dit project de biodiversiteit verhogen 

en daarmee waarde toevoegen aan het landschap, 

waarbij natuurontwikkeling een prominente rol 

inneemt.

Tot voor kort was een dergelijk plan op een dergelijke 

locatie niet mogelijk geweest. Maar gelukkig maakt de 

nieuwe en aangepaste Omgevingsvisie een dergelijk 

project wel mogelijk. Bouwen kan, ook buiten de 

huidige komgrenzen, mits dat gebeurt met respect 

voor de natuur. Eén van de kernkwaliteiten van onze 

mooie gemeente.

Het plan is niet zomaar tot stand gekomen. Er was 

doorzettingsvermogen en vertrouwen in de toekomst 

voor nodig. Dit project is volgens de VVD Renkum een 

mooi voorbeeld van hoe inwoners een idee of droom 

omzetten in een concreet plan. Een plan dat voorziet 

in een behoefte en bijdraagt aan het vraagstuk hoe je 

inwoners, van jong tot oud, een fijne woonplek in de 

gemeente kunt bieden. Chapeau!

Bijna niemand wil een herindeling bij een andere 

gemeente, dus een referendum daarover zoals 

voorgesteld door partijen is totaal zinloos. Het is 

echter niet de vraag of de inwoners of partijen een 

herindeling willen, maar of we gedwongen worden tot 

een herindeling. Dat wordt dan bij Arnhem.

Als de gemeente Renkum straks financieel niet meer 

rond kan komen door de dubbele vergrijzing, dan 

wordt de gemeente onder curatele geplaatst door 

de Provincie. Die provincie zal dan kijken naar het 

bestaansrecht van Renkum en de overheid zal opdraaien 

voor eventuele geldtekorten bij een herindeling. Zoals 

adviesbureau Berenschot in 2021 heeft uitgezocht zal 

Renkum financieel in de toekomst niet meer zelfstandig 

kunnen bestaan als niet wordt ingegrepen in de 

kostenstructuur en de dubbele vergrijzing. Waar bij wie 

zal Renkum dan ingedeeld worden?

Wageningen?: als Wageningen een armlastige 

gemeente al zou willen accepteren, dan ligt dat niet voor 

de hand. De gemeente Renkum is namelijk voor al haar 

ICT diensten aangesloten bij de regio Arnhem en is ook 

voor vele andere zaken ingedeeld bij de Regio Arnhem 

(Groene Metropool Regio). Aansluiten bij Wageningen 

zou dus een enorme kostenpost betekenen voor het 

rijk en de ontvangende gemeente om alles los te 

koppelen. Om diezelfde reden valt ook Ede af. Ook een 

splitsing van de dorpen Renkum naar Wageningen en 

Oosterbeek naar Arnhem is om die reden niet mogelijk.

Een andere mogelijkheid zou nog Rheden kunnen zijn. 

Die gemeente lijkt namelijk op Renkum en heeft dezelfde 

ICT structuur en regio’s. Het probleem hierbij is echter 

dat de plaatsen niet aan elkaar grenzen en dat dat voor 

de provincie ook een criterium kan zijn.

De meest voor de hand liggende optie is dus Arnhem 

volgens Berenschot. De VVD wil geen Arnhem-West 

worden en denkt dat het niet nodig is als we onze 

zorgkosten beheersen, bouwen voor onze kinderen en 

kleinkinderen, intensiever samenwerken met andere 

gemeenten en onze lokale economie verstevigen met 

recreatie en toerisme. Maar veel tijd hebben we niet meer.

Duurzaam wonen met natuur – 
een geslaagd inwonersinitiatief

Herindeling? Bij wie dan?

Met pleisters plakken 
komen we er niet!
 
"In de gehele
gemeente Renkum
staan maar 8
woningen te koop
voor 300.000 euro 
of minder."
(bron Funda)

Wie is 
Robbert Schlette ?
In mijn werkzame leven, als financieel 

adviseur voor ondernemers bij een financiële 

instelling,  ben ik lang en intensief betrokken 

geweest bij veel ondernemers uit onze 

gemeente. Tijdens mijn voorzitterschap van 

MHCO in Oosterbeek had ik veel contact met 

inwoners en onze ambtenaren. 

Waarom sta jij voor Renkum?

Ik wil mij inzetten voor betere en gezondere 

gemeentelijke financiën, het uitbouwen 

van sport-, en bewegingsfaciliteiten en 

effectievere en betaalbare zorgkwaliteit voor 

onze ouderen en jongeren.

De kern van democratie zit voor mij hierin, 

dat de grootste ook rekening houdt met de 

kleintjes. Ik ben ervan overtuigd dat we dan 

samen heel veel voor elkaar krijgen.
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Naast mijn werk als fractievoorzitter ben ik al jaren 

actief in de (geestelijke) gezondheidszorg. Ik heb daar 

bijgedragen aan kortere wachtlijsten, innovatieve 

zorgproducten die veel kosten besparen, veel minder 

papierwerk en aan happy medewerkers waarmee ik met 

mijn organisatie diverse erkenningen heb gekregen. 

Over die prestaties schreef ik een boek dat een tijdje 

in 2021 nummer 1 was in de Managementboek top 

100 (“Betere zorg met minder doekoe”). Veel te weinig 

van de goede zaken die ik in de praktijk zie worden 

toegepast in Renkum en ik zou dat graag anders 

zien. We moeten aan de slag voor veel betere EN 

betaalbaardere zorg!

Bouwen aan betaalbare goede jeugdzorg

In Renkum zijn er twee keer zoveel jeugdigen in 

behandeling als een paar jaar geleden, vooral in lichte 

zorgtrajecten. Tegelijkertijd wachten veel jeugdigen veel 

te lang op hun diagnose en behandeling zodra hun 

vraag wat moeilijker wordt. In de logge bureaucratische 

instellingen zijn ze regelmatig patiënten kwijt en wisselt 

de contactpersoon regelmatig. De hulpverleners 

zuchten tegelijkertijd onder het papierwerk, er is een 

kostenverhogingsprikkel en gemeenteambtenaren 

wisselen zo snel van baan dat er van continuïteit soms 

weinig sprake is. Ondertussen lopen in sommige gezinnen 

vele hulpverleners de deur plat. Dat moet, en kan anders! 

Wat mij betreft doen we het volgende:

• We maken een overzicht van de gezinnen met de 

hoogste zorgkosten en gaan met hen in gesprek over 

out-of-the-box oplossingen in plaats van dat we hen 

proberen te dwingen in een bepaald zorgpad.

• We richten een diagnostiek snelstraat in: 80% van de 

diagnoses moet voortaan binnen een maand worden 

vastgesteld door gespecialiseerde partijen tegen een 

scherp tarief.

• We laten gezinnen weten welke zorgkosten namens 

hen zijn gedeclareerd, zodat ze kunnen controleren 

of dit allemaal wel klopt en de gemeente kunnen 

inlichten bij fouten.

• Waar zwaardere zorg nodig is, ontwikkelen we actief 

vervangend zorgaanbod dicht in de buurt waar 

mensen snel kunnen starten. Zo min mogelijk moet er 

naar de grote logge instellingen.

• We bellen alle cliënten na uit grotere instellingen of 

ze tevreden zijn en om te kijken hoe lang ze nu al 

wachten op behandeling of wanneer ze eindelijk 

kunnen uitstromen. Zo raakt er niemand meer kwijt.

• We kijken kritischer naar wie echt hulp nodig heeft en 

waar er alleen maar sprake is van lichte problemen. 

Met de tijd die daardoor over is geven we veel meer 

tijd aan de andere gezinnen, zodat het allemaal veel 

minder versnipperd is voor hen.

• Wanneer partijen langer met ons samenwerken, dan 

gaan we meer werken met vertrouwen, zodat ze 

minder papierwerk hoeven te verantwoorden.

Bouwen aan betaalbare goede ouderenzorg

Het is toch bijzonder dat een huishoudster via de 

gemeente veel goedkoper is dan zelf een huishoudster 

inhuren. Zeker wanneer mensen een hoger inkomen 

hebben, dan zouden we als gemeente niet meer alles 

hoeven te vergoeden. Renkum gaat hierin onderzoeken 

hoe dit zo goed mogelijk kan worden ingeregeld. Aan de 

andere kant gaan we de procedures versnellen zodat 

mensen die echt de hulp nodig hebben die veel sneller 

krijgen en een vaste contactpersoon krijgen. We gaan 

ook kritischer kijken naar zorginstellingen die ouderen van 

buiten onze gemeente aantrekken die dan vervolgens een 

beroep doen op onze voorzieningen. Daardoor kunnen 

we hopelijk ook onze dubbele vergrijzing afremmen 

terwijl we onze eigen ouderen de mogelijkheden 

kunnen blijven bieden. We gaan daarnaast actief met 

de verpleegkundigen en thuiszorgmedewerkers zelf in 

gesprek hoe we het papierwerk naar beneden kunnen 

krijgen zodat ze meer tijd hebben voor hun patiënt. Meer 

slimme cameratechnologie inzetten betekent dat je 

minder vaak fysiek langs hoeft te komen, maar juist veel 

meer beschikbaar kunt zijn voor onze ouderen en andere 

zorgbehoevenden. Eenzaamheid aanpakken leidt ook tot 

veel lagere zorgkosten.

U ziet het: werk aan de winkel. Geef met uw stem ons als 

Renkumse VVD het vertrouwen en invloed om dit allemaal 

te realiseren.

Bouwen aan goede betaalbare zorg
- Wouter Hoge

"Als je zorgkosten 
niet controleert, 
dan weet je dat er 
geld weglekt dat 
we hadden kunnen 
inzetten voor die 
mensen die het echt 
nodig hebben en die 
nu te lang wachten 
op zorg."
Wouter Hoge, 
lijsttrekker Renkumse VVD

Wie is Robert Sybesma?
Zo’n 5 jaar geleden zijn we neergestreken in Renkum. 

Op een klein stukje niemandsland hebben wij een 

klushuis gekocht waar we met plezier iets moois van 

proberen te maken. Sinds 2005 werk ik als zelfstandig 

consultant. Ik ondersteun bedrijven bij het verbeteren 

van de onderlinge samenwerking en het behalen van 

commercieel resultaat.

Waarom sta je voor Renkum?

Om het lot in eigen handen te nemen is een positief 

kritische blik en een daadkrachtige mentaliteit 

belangrijk. Dat biedt kansen voor een mooie toekomst. 

Ik sta voor een Renkum dat voorwaarts beweegt en 

telkens haar bestaansrecht bevestigt. Plekken voor 

bewoning dienen niet alleen onderdak te bieden, 

maar ook voor dynamiek te zorgen. Mensen moeten 

niet alleen wonen, maar ook leven in de gemeente 

Renkum.
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Het organiseren en beheren van 

weekmarkten, zoals in Oosterbeek, 

Renkum en Wolfheze behoort niet 

tot de kerntaken van de Gemeente 

Renkum.  De weekmarkten hebben 

zeker een belangrijke functie, maar 

de organisatie eromheen kan 

efficiënter. 

Sociaal gezien zijn de weekmarkten 

erg belangrijk, en er zijn vaak 

bijzondere producten te koop 

, redenen genoeg om deze 

markten op een ‘gezonde manier’ 

te organiseren. Verantwoordelijk 

wethouder Sandmann stelde voor 

om de markten aan te laten sluiten 

bij de Arnhemse weekmarkten. Een 

aantal leden van de gemeenteraad 

kwam met een alternatief voorstel 

om de marktkooplieden te laten 

onderzoeken om een eigen 

marktstichting op te richten 

waarmee de marktkooplui zelf 

de regie kunnen behouden. De 

marktkooplieden kozen voor 

dit alternatief: een zelfstandige 

weekmarkt in de Gemeente 

Renkum.

Het eigen initiatief en de keuze 

voor zelfredzaamheid, werd door 

de Renkumse VVD van harte 

toegejuicht. En het bleef niet bij 

woorden alleen. VVD raadsleden 

Oscar Hollink en Ton de Boer 

hebben het kersverse bestuur 

van de Stichting Renkumse 

Weekmarkten i.o. aangeboden 

met hen mee te denken en hen 

te helpen bij uitdagingen die 

voorbij komen bij de oprichting 

van de stichting. Ook wordt 

meegedacht over zaken als kosten 

en baten, promotie, werving 

van nieuwe klanten en nieuwe 

standplaatshouders.  Volgens 

Oscar Hollink levert het contact 

veel energie op. “Er komen mooie 

ideeën op tafel. Zo zou je ook 

kunnen nadenken of er nog op een 

andere manier ondersteund kan 

worden. Zou je inwoner kunnen 

betrekken, of inzetten tegen een 

vrijwilligersvergoeding?”. Hollink 

zal ook contacten leggen met 

de winkeliersverenigingen in 

Oosterbeek en Renkum. “Een goed 

contact is kan handig zijn om samen 

activiteiten te organiseren”. 

De hulp en ondersteuning blijft 

niet beperkt tot deze ene keer, 

stelt Oscar Hollink. “Een gezonde 

lokale economie is immers een 

voorwaarde voor een leefbaar dorp”. 

Daarnaast roept hij inwoners van de 

gemeente op die tijd en zin hebben 

om de markt te ondersteunen. Het 

gaat om de toekomst van onze 

markten, hoe mooi zou het zijn 

als je daar aan kunt bijdragen?” 

Geïnteresseerden kunnen met hem 

contact op nemen via de site van de 

VVD: vvdrenkum.nl  

Foto: Oscar Hollink en Ton de Boer 

(VVD raadsleden) in gesprek met 

diverse marktkooplieden. 

Marktkooplieden kiezen voor zelfstandigheid

Wie is Rob 
Benschop?
Momenteel ben ik directeur bestuurder 

bij twee zorginstellingen. Door mijn grote 

interesse in de politiek ben ik sinds 2014 

actief in de VVD en in de fractie van onze 

gemeente. 

Wat wil je in de gemeenteraad bereiken?

Bouwen aan de toekomst, aan een goede 

en veilige leefomgeving, aan goede 

zorg en sociale ondersteuning voor de 

inwoners, aan woningbouw waar dat kan, 

aan ondernemerschap in de gemeente, 

aan een effectieve energietransitie, aan 

gezonde financiën en lagere belastingen en 

gemeentelijke heffingen voor onze inwoners.
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Aan de energietransitie is de komende 

jaren niet te ontkomen. Om die transitie 

goed vorm te geven moet het voor ieder-

een mogelijk zijn daaraan deel te nemen. 

Daarom is het belangrijk dat de gemeen-

te haar bewoners in een vroeg stadium bij 

de plannen betrekt. En dat de gemeente 

initiatieven van burgers voor de invulling 

van de transitie ruimhartig en enthousiast 

ondersteunt. 

In Heveadorp is een aantal bewoners in 

2013 begonnen om hun mede dorpsbe-

woners voor te lichten en te betrekken bij 

acties. Het resultaat is duidelijk meer aan-

dacht voor de energietransitie. Zowel bij de 

voor- als de tegenstanders. 

Inmiddels heeft 46% (114) van de parti-

culiere koopwoningen zonnepanelen en 

veel woningen zijn of worden voorzien van 

nieuwe beglazing, muurisolatie, dak- en 

vloerisolatie. Het project “Regeling Reduc-

tie Energie” is een goed voorbeeld hoe de 

bewoners ingezet kunnen worden bij het 

voorlichten over en elkaar stimuleren tot 

energiereductie. De gemeente heeft hierbij 

een deel van de verkregen subsidie be-

schikbaar aan de Stichting HeveaInitiatief 

om deze acties binnen Heveadorp uit te 

voeren.

Het “oude dorp” met haar karakteristieke 

bouw en rieten daken vormt een belangrijk 

deel van Heveadorp. De energietransitie bij 

deze woningen zal opgepakt moeten wor-

den door de woningcorporatie (Vivare), 

samen met de bewoners en de gemeente. 

Dit geldt ook voor de nieuwe huurwonin-

gen in Heveadorp. Om energiearmoede te 

voorkomen is het nodig dat er een kosten 

neutrale oplossing komt. De totale kosten 

van de huur plus het energieverbruik mo-

gen niet stijgen. 

In het project “Heveadorp – Wijk van de 

Toekomst” zijn meerdere oplossingen voor 

de energietransitie onderzocht. De meest 

geschikte oplossing voor Heveadorp moet 

de komende tijd worden gevonden. 

Niet iedereen is in staat of is bereid indivi-

dueel acties te ondernemen. De Stichting 

HeveaInitiatief richt zich daarom ook op 

collectieve duurzame opwekking van de 

energie. Twee initiatieven zijn het Zonne-

dak GroeneWaarden en de WaterKracht-

Centrale bij het stuwcomplex Driel.

Deze projecten gaan hopelijk zoveel op-

leveren dat naast de bewoners van He-

veadorp met 321 woningen ook andere 

delen van de gemeente Renkum hiervan 

kunnen profiteren. De gemeente Renkum 

zal zich moeten inspannen om dergelijke 

initiatieven te ondersteunen.

Jan Streefkerk, VVD raadslid: “Als gemeente moeten we 

echt op zoek naar mogelijkheden om woningen te bou-

wen voor starters en ( jonge) gezinnen. Jonge mensen, 

die in Renkum willen blijven of zich hier willen vestigen. 

Zo geven we de scholen en onze winkeliers een nieu-

we toekomst en kunnen we hopelijk de dubbele ver-

grijzing afremmen. Dat laatste is belangrijk willen we op 

langere termijn de voorzieningen waar onze inwoners 

om vragen ook daadwerkelijk in stand kunnen houden. 

Daarnaast betekent een herinrichting en renovatie van 

de bestaande sportvelden dat de voetballers nog lang 

geconfronteerd worden met ‘werk in uitvoering’. Dan is 

natuurlijk aan het eind van een competitieseizoen in één 

keer verhuizen veel prettiger! Met een deel van de op-

brengsten van de woningbouw die dan mogelijk wordt 

kunnen echt goede nieuwe faciliteiten worden neerge-

zet voor de clubs en de sporters. We merken nu al veel 

positief enthousiasme en ondernemerschap onder de 

betrokken sportverenigingen: daar zitten echte doeners 

die de handschoen durven op te pakken. Dat kan alleen 

maar een groot succes gaan worden. Daarom heeft de 

VVD verschillende initiatieven genomen om op deze mo-

gelijkheid van een nieuw sportpark voor te sorteren. Of 

de verenigingen dit ook willen is natuurlijk aan hen. We 

willen als VVD hen in ieder geval de mogelijkheid bieden 

tot een mooie win-win.”  

Een fantastisch sportpark
voor Renkum?
Verschillende sportverenigingen op het Wilhelmina-

sportpark in Renkum denken na over een fusie en 

benutten samen één sportterrein, beter van kwa-

liteit en toekomstbestendig. In de omgevingsvisie 

wordt hierop ingespeeld. De vrijkomende ruimte zou 

ingezet kunnen worden voor de bouw van wonin-

gen. Maar met de noodzaak van woningbouw in het 

achterhoofd kan natuurlijk ook bedacht worden een 

mooi nieuw sportpark te realiseren worden op een 

andere plek. Zo sla je meerdere vliegen in één klap: 

meer woningen, een echt goed sportcomplex dat je 

in één keer effectief inricht en geen vernieuwing van 

de sportvelden, terwijl “de winkel open moet blijven”. 

De VVD wil dit aanbieden aan de sportverenigingen 

als het lukt om tot samenwerking te komen en als ze 

ervoor openstaan.

Wie is 
Frank Blaauw?
Naast mijn normale werkzaamheden als 

incassospecialist ben ik ook als vrijwilliger 

vaak erg druk. Ik geef leiding bij de welpen 

van de scouting en ben actief als koster bij de 

katholieke kerk. 

Waarom sta jij voor Renkum?

De gemeente Renkum is een mooie, groene 

gemeente. De plek waar ik ben opgegroeid 

en nu nog steeds met veel plezier woon. 

In de gemeenteraad wil ik graag een jong, 

rechts en liberaal geluid laten horen om zo te 

bouwen aan een toekomstbestendig bestuur 

van onze omgeving. 

Burgerinitiatief Energietransitie 
en de Gemeente Renkum
Wim Schoonderbeek, bewoner van Heveadorp
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Onze gemeente, onze samenleving kan 

niet zonder de vele honderden mensen 

die zich elke week, elke dag inzetten 

als bestuurder of vrijwilliger. Het zijn 

deze mensen die ons groot respect 

en waardering verdienen. Het zijn de 

echte Doeners van onze gemeente, die 

Renkum maken wat het is.  

 

De Renkumse VVD bedankt dan ook alle 

vrijwilligers van:

• Accordeon Vereniging Oosterbeek

• Airborne Museum

• Brandweer Gelderland-Midden

• Jubileum Solex Nederland

• Taptoe Oosterbeek

• Pagalex

• Cameraclub Oosterbeek

• Historisch Genootschap Renkum

• Stichting Papiergeschiedenis 

Renkum-Heelsum

• Kunst in de Zes Dorpen

• Renkumse Molen 

• Historisch Museum Wolfheze

• Museum Veluwezoom

• Dorpsbelang Wolfheze

• Dorpsplatform Oosterbeek

• Airborne Malletband Oosterbeek

• Drumband Heelsum

• Dweilkapel Decibel

• Excelsior Renkum

• Heelsumse Harmonie

• Koninklijke Harmonie Oosterbeek

• Muziekvereniging Crossover 

Oosterbeek

• Renkumse muziekvereniging 

Eendracht

• De Lofstem Oosterbeek

• Gemengd Koor Harmony

• Gospelkoor YES Oosterbeek

• Liefdesliederenkoor Oosterbeek

• Mannenkoor Kunst Na Arbeid

• Oosterbeeks Kamerkoor

• Popkoor de Koorsprong

• RK Kerkkoor St. Caecilia

• Renkums gemengd koor De Vrije 

Stem

• Tooropkoor St. Bernulphus kerk

• Filatelistenvereniging De Veluwezoom

• FNV

• Amnesty gemeente Renkum

• Hulpdienst Voor Elkaar

• De Dolle Instuivers

• De Dwarsliggers

• Oranjevereniging Doorwerth / 

Heveadorp

• Oranjevereniging Oosterbeek

• Oranjevereniging Wolfheze

• Renkumse Oranje- en 

Evenementenvereniging

• Vereniging Oranjedag Heelsum

• Dierenambulance Nederrijn

• Postduivenvereniging Airborne

• VDH Klein Vosdal

• Vogelvereniging Vogelpracht

• Vogelvereniging Zang en Kleur

• Imkersvereniging De Korenbloem

• EHBO afdelingen Doorwerth / 

Oosterbeek / Renkum-Heelsum

• Renkum Hart Veilig

• Scouting Emmagroep

• Scouting OPV Schoonoord

• Scouting St. Bernulphus

• Speeltuin Talud

• Sportinstuif Gehandicapten Papendal

• IVN

• Renkums Beekdal

• Biotoopverbetering Zuid-Veluwe

• Vijf Dorpen in ‘Groen

• Vleermuiswerkgroep Gelderland

• De Ommuurde Tuin

• Heempark De Zomp

• Groen Links

• Volkstuinvereniging Airborne

• Volkstuinvereniging Wolfheze

• Odensehuis Doorwerth

• Roze 50Plus

• Seniorenbond Renkum

• Contactvereniging Zestig Plus

• Conditiesport 50+ Onder Ons

• Badmintonclub Duo

• Badminton Club Oosterbeek

• De Duno Dunkers

• Biljartvereniging De Molenberg

• Biljartvereniging Renkum

• Renkumse Bowls Club De Jack

• Bridgeclub Doorwerth

• Bridgeclub Oosterbeek

• VRD Verenigde Renkumse Dammers

• OPC Oosterbeek Paard Combinatie

• SV De Stelling

• Buitenfitness Onder Ons

• BATO

• ODIO

• Rhönrad Turnvereniging Rein Bloem

• Sportvereniging Kracht en 

Vriendschap

• HSV Airborne

• Mixed Hockeyclub Oosterbeek

• Jeu de Boulesgroep Onder Ons

• DKOD

• OSV Onder Ons

• Oase Oosterbeek

• Midgetgolfvereniging Duno

• 50+ Sport en Spel

• Paardensportvereniging Klein Vosdal

• Beleef Pilates Buiten

• Schaatsvereniging Vooruit

• Oosterbeekse IJsvereniging 

Schietvereniging Vrijheid

• TTV Kracht en Vriendschap

• Oosterbeekse Tennisvereniging

• Renkumse Tennisvereniging 

Bakkershaag

• Tennisvereniging De Slenk

• Tennisvereniging Duno

• Tennisvereniging LTC 35+

• Hibhoppers

• Golden Dragon Kung Fu Oosterbeek

• C.V.V. Redichem

• Wodanseck

• CHRC

• Duno

• OVC’85

• RVW

• Nuovo

• Vollvo

• Airborne Wandeltocht

• WSV De Zuidzoomers

• RZC

• Peter Hensen

• ZeroSkills

• Stichting Airbornebuurt

• Fietsersbond

• Buurtbusvereniging Veluwezoom-

West

• Wijkvereniging De Doornenkamp

• Buurtbemiddeling Renkum

• Humanitas

• Fairtradewerkgroep Renkum

• Stichting Roemenië Contact

• Rode Kruis

• Inner Wheel Club Arnhem

• Lions Clubs

• Rotaryclubs Oosterbeek

• Heerensociëteit Veluvenis

• Vereniging Kasteel Doorwerth

• Voedselbank

• Verkeersregelaars Gelderland midden

• Vrouwen van Nu

• De Zonnebloem.

Dank aan alle Doeners van Renkum!

Uw steun is 
nooit belangrijker 

geweest

en alle vrijwilligers en bestuurders van 

verenigingen die zich ook dagelijks 

inzetten, maar hier niet zijn genoemd


